

Saturday, 28th February, 1818.Samedi, 28^e. Février, 1818.

MR. Borgia, seconded by Mr. Ogden, moved to resolve, that it is the duty of the Speaker to receive all propositions offered to the House by a Member of the House, and seconded by a Member of the House.

Mr. Speaker refused to receive the motion, as not containing a true proposition, it being his duty not to receive any motion which might be contrary to the Rules and the honour of this House.

Mr. Borgia appealed to the House from Mr. Speaker's decision.

The House divided :

For Mr. Speaker's decision, 13

Against it, 4

So it was carried in the affirmative.

On motion of Mr. Cuvillier, seconded by Mr. Huot, *Resolved*, That this House, at its rising, will adjourn 'till Monday next, at ten o'clock in the forenoon.

On motion of Mr. Viger, seconded by Mr. Davidson,

Resolved, That this House will send to the Legislative Council, copies of the Evidence and Documents, on which is founded the Report of the Special Committee to whom was referred the Bill to authorize the Justices of the Peace for the District of *Montreal*, to lay out and open a new Street in the City of *Montreal*, upon a Lot of Ground in the possession of *George Lepailleur*, and to obviate certain inconveniences therein mentioned ; the whole with minutes of the proceedings of the said Committee.

Message to the Council.

Ordered, That Mr. Viger do carry the said Resolution to the Legislative Council.

Mr. Cuvillier, seconded by Mr. Ogden, moved to resolve, that such Members as do not attend the call of this House, upon Saturday the fourteenth of March next, be sent for in the custody of the Serjeant at Arms attending this House.

The House divided upon the question :

Yeas 5

Nays 14

So it passed in the negative.

Mr. Cuvillier, seconded by Mr. Ogden, moved, that Mr. Speaker do cause Circular Letters to be written immediately to the absent Members of this House, inclosing Copies, signed by the Clerk of this House, of the Resolution of yesterday, respecting a call of this House.

The House divided upon the question :

Yeas 16

Nays 3

So it was carried in the affirmative, and *Ordered*, accordingly.

On motion of Mr. Cuvillier, seconded by Mr. La-gueur,

Court of Vice-Admiralty.

Ordered, That the Order of the Day of the twenty-fifth instant, for the House to resolve itself into a Committee of the whole, to take into consideration the state of the Administration of Justice in the Court of Vice-Admiralty in this Province, which was lost by the adjournment of the House on that day, be revived.

Resolved, That this House will, upon Monday next, resolve itself into the said Committee.

Ordered, That the said Order be the second Order of the Day to be proceeded upon on Monday next.

Ordered, That *James L. Marett*, *John Taylor*, *John G. Thompson*, *N. F. Uniacke*, *R. Christie*, and *A. W. Cochran*, Esquires, and Mr. *John Goudie*, be ordered to attend the said Committee, upon Monday next.

Ordered, That *A. Stuart* and *George Vanselson*, Esquires, Members of this House, be heard in their places, upon Monday next, as Witnesses before the said Committee.

On motion of Mr. Ogden, seconded by Mr. Borgia,

Second reading of the Habeas Corpus Bill.

Ordered, That the Order of the Day for Wednesday last, for the second reading of the Bill to amend an Act passed

MR. Borgia a proposé de résoudre, secondé par Mr. Ogden, Que c'est le devoir de l'Orateur de recevoir toutes propositions offertes à la Chambre par un Membre de la Chambre, et secondées par un Membre de la Chambre.

Mr. l'Orateur a refusé de recevoir la motion, comme ne contenant point une proposition vraie, étant de son devoir de ne recevoir aucune motion qui soit contraire aux Règles et à l'honneur de cette Chambre.

Mr. Borgia a appelé à la Chambre de la décision de Mr. l'Orateur.

La Chambre s'est divisée :

Pour la décision de Mr. l'Orateur, 13

Contre, 4

Ainsi elle a été emportée dans l'Affirmative.

Sur Motion de Mr. Cuvillier, secondé par Mr. Huot, *Résolu*, Que lorsque cette Chambre s'ajournera, elle s'ajourne à Lundi prochain, à dix heures du matin.

Sur motion de Mr. Viger, secondé par Mr. Davidson,

Résolu, Que cette Chambre envoie au Conseil Législatif copie des Preuves et Documents, sur lesquels s'est fondé le Comité Spécial auquel avoit été référé le Bill qui autorise les Juges de Paix du District de *Montreal*, à tracer et ouvrir une nouvelle Rue dans la Cité de *Montréal*, sur un lopin de terre en la possession de *George Lepailleur*, et pour obvier à certains inconvénients y mentionnés, le tout avec les Minutes des procès dudit Comité.

Ordonné, Que Mr. Viger porte cette Résolution au Conseil Législatif. Message du Conseil

Mr. Cuvillier a proposé de résoudre, secondé par Mr. Ogden, Que les Membres qui ne seront pas présents à l'Appel de cette Chambre, Samedi, le quatorze de Mars prochain, soient envoyés querir sous la garde du Serjeant d'Armes qui assiste à cette Chambre.

La Chambre s'est divisée sur la question :

Pour 5

Contre 14

Ainsi elle a passé dans la Négative.

Mr. Cuvillier a proposé, secondé par Mr. Ogden, Que Mr. l'Orateur fasse écrire immédiatement des Lettres circulaires aux Membres absents de cette Chambre, leur transmettant des Copies signées du Greffier de cette Chambre, de la Résolution d'hier, au sujet d'un Appel de cette Chambre.

La Chambre s'est divisée sur la question :

Pour 16

Contre 3

Ainsi elle a été emportée dans l'Affirmative, et *Ordonné*, en conséquence.

Sur Motion de Mr. Cuvillier, secondé par Mr. La-gueur,

Ordonné, Que l'Ordre du jour, du vingt-cinq du courant, pour que la Chambre se forme en Comité de toute la Chambre pour prendre en considération ultérieure l'état de l'Administration de la Justice dans la Cour de Vice-Amirauté en cette Province, perdu ce jour-là par l'ajournement de la Chambre, soit rétabli. Cour de Vice-Amirauté.

Résolu, Que, Lundi prochain, cette Chambre se formera en ledit Comité.

Ordonné, Que ledit Ordre du jour soit le second Ordre sur lequel il sera procédé Lundi prochain.

Ordonné, Qu'il soit enjoint à *James L. Marett*, *John Taylor*, *John G. Thompson*, *Norman F. Uniacke*, *Robert Christie* et *A. W. Cochran*, Ecuyers, et à Mr. *John Goudie*, de paroître, Lundi prochain, devant ledit Comité.

Ordonné, Qu'*Andrew Stuart* et *George Vanselson*, Ecuyers, Membres de cette Chambre, soient entendus à leurs places, Lundi prochain, comme Témoins devant ledit Comité.

Sur motion de Mr. Ogden, secondé par Mr. Borgia,

Ordonné, Que l'Ordre du jour, de Mercredi dernier, pour la seconde lecture du Bill pour amender un Acte passé Seconde lecture du Bill d'Habeas Corpus.